



Referat fra bestyrelsesmøde nr. 7 i Herning Svæveflyveklub 3. september 2024 kl. 19:00-22:00

Deltagere

- Thomas Faurholdt Jørgensen, formand
- Bjarne Sørensen, næstformand
- Joan Tychosen Kristensen, kasserer
- Per Kragssø
- Thomas Grove, sekretær
- Erik Faurholdt Jørgensen
- Mathias Skærlund (suppleant)

Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden, referat fra sidste møde samt punkter til drøftelse under evt.

Referat godkendt.

Pkt. 2 Ind- og udmeldelser

Daniel Paredes Dyrberg	Indmeldt som elev pr. 01.09.2024
Mona Rosenlund	Indmeldt som elev pr. 01.09.2024
Viktor Nystrup Balsby	Indmeldt som elev pr. 01.09.2024
Ivan Domkiv	Indmeldt som elev pr. 01.09.2024
Kurt Thybo	Aktiv til AIF pr. 01.09.2024

Der er fortsat et par boblere af mulige nye elever medlemmer, som er på vej ind i klubben efter Åbent Hus 31.08.2024. Herunder en som tidligere har fløjet svævefly, men som vil flyve TMG. Bestyrelsen diskuterer, om vi har instruktørkapacitet til generhvervelse af vedkommendes certifikat. Den tidligere bestyrelse har drøftet, om det er muligt at lave fastpris på TMG. Ifølge Kim Kristensen er det for dyrt med forslaget i sin tid ift. den reel omkostning. Thomas Faurholdt Jørgensen kontakter det mulige nye medlem med vores anbefalinger.

Pkt. 3 Økonomi

Joan Tychosen Kristensen har fortsat ikke adgang til banken, men der bliver arbejdet i baggrunden. Vi er gået fra at have to brugere til tre brugere i Uniconta. Der er ingen grund til at have tre brugere, da der er godt 300 kr. i forskel. Joan Tychosen Kristensen har dialogen med firmaet bag Uniconta for at få rettet det. Per Kragssø har tidligere lavet en liste vedr. hvilke medlemmer der er flyvende. Han sender listen til Joan Tychosen Kristensen, så hun har nemmere ved at afstemme konti etc. Ifølge Joan Tychosen Kristensen betaler vi 8.000,00 DKK om året i gebyrer til PBS.

Bjarne Sørensen og Joan Tychosen Kristensen har i weekenden arbejdet med et Excel-ark til afregning fra startlistesystemet. Der er fortsat ikke helt hul mellem de to systemer. Flyvepakker, startafgifter etc. har tidligere været bogført manuelt, hvilket vi måske skal se ind i det sidste kvartal af 2024.

Bestyrelsen diskuterer, om vi skal acceptere tilbuddet jf. sidste referat vedr. ny hjemmeside/håndtering af medlemskonti. Vi har medlemmer, som kan strikke en hjemmeside sammen. Bjarne Sørensen påpeger, at vi skal vælge det system, som gør det mere autonomt for os.

Bjarne Sørensen tager en snak med Michael Fosgerau vedr. data mellem startlistesystemet og Excel-arket.



Thomas Faurholdt Jørgensen gennemgår vores konti, da Joan Tychosen Kristensen fortsat ikke har adgang. Thomas Faurholdt Jørgensen har talt med vores bankrådgiver. Vi har pt. en trækingsretning på 150.000,00 DKK. Det har været gratis i Handelsbanken, men det er ikke samme betingelser i Jyske Bank. Det kommer til at koste 4.000,00 – 5.000,00 kr. p.a. pr. 01.01.2025. Vi har ikke tidligere brugt den, hvorfor vores bankrådgiver råder os til at slette trækingsretten.

Pkt. 4 Værksted, mødelokaler og wirehenter

Der er etableret en ny væg i værkstedet. Dette for at adskille værkstedet. Mødelokalet er ligeledes godt på vej. Der skal IT/skærme etc. ind i mødelokalet. Den sidste af de nye wirehenter forventes at blive færdig i næste uge. Ifølge Per Kragssø er der interesse for de gamle wirehenter.

Per Kragssø siger, at vi har ansøgt Herning Kommune om midler til en simulator.

Pkt. 5 Efterårsarrangementer (afflyvningsfest, klubaftner, vintervedligeholdelse, landingskonkurrence, nytårskur)

Vi mangler fortsat en tovholder til landingskonkurrencen. Thomas Grove synes, at det kunne være en sjov aktivitet.

Der afholdes afflyvningsfest 2. november (første lørdag i november). Thomas Faurholdt Jørgensen tager dialogen med Festudvalget for planlægning af festen. Invitation følger.

Bjarne Sørensen har taget bolden med vintervedligeholdelse og materiel. Han er ved at planlægge vintersæsonen.

Ligesom sidste år afholdes der nytårskur. Der har tidligere været talt om, at vi kunne flyve 31. december. Dette undersøges nærmere om vi kan gøre det i år.

Nogle af de ældre medlemmer har spurgt til, om vi kan holde klubaftner i løbet af vintersæsonen. Thomas Faurholdt Jørgensen planlægger nogle aftner i løbet af vinteren.

Vi er blevet inviteret til "Spor 12" af Herning Kommune. Vi har pt. ikke ressourcer til at deltage.

Pkt. 6 Bestyrelsessamarbejde

Bjarne Sørensen siger, at vi mangler lidt mere samarbejde i bestyrelsen. Der sker mange ting, men en del sker på egne initiativer. Det er positivt at der bliver arbejdet, men det skal være afstemt og koordineret med den øvrige bestyrelse. Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at medlemsmøder er medlemmernes møde, ikke bestyrelsens. De har mulighed for at deltage og stille spørgsmål. Der har tidligere været praksis for, at bestyrelsen har holdt medlemsmøder med oplæg/emner.

Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at der er et ønske om et referat fra strategiplanen.

Bestyrelsen afholder et seminar 23. november. Her kigger vi ind i et bestemt emne.

Pkt. 7 Åbent hus

Thomas Faurholdt Jørgensen har opfordret PR-udvalget til, at der bliver afholdt introdag med tilmelding.

Der var en lille tendens til, at nogle af deltagerne var gæsteflyvninger, hvilket ikke var hensigten. Der var 15 deltagere til Åbent Hus, hvor fire-fem stykker af dem var meget interesseret. Der er kommet positive tilkendegivelser fra nogle af deltagerne, om at den nye elevpris er tilpas. Joan Tychosen Kristensen siger, at det er muligt for familier med få midler at få tilskud til fritidsaktiviteter fra Ung Herning.

Ifølge Per Kragssø er der møde i PR-udvalget 12. september. Her skal det afstemmes hvem der reelt set er medlem af PR-gruppen. Lonni Juul Jensen har bl.a. hjulpet med opsætningen af annoncer til Åbent Hus.

Mathias Skærlund siger, at Vejle Svæveflyveklub har et Google Drev, hvor medlemmernes billeder kan blive uploadet. Dette for at PR-udvalget kan bruge dem.

Bjarne Sørensen siger, at PR-udvalget bør have et budget. Deres midler kan fx bruges til videomateriale i



PR-mæssige sammenhænge. De forskellige grupper kan komme med budgetønsker. Thomas Faurholdt Jørgensen opfordrer, at udvalgene kommer med ønsker til budget.

Pkt. 9 Eventuelt

Vestjysk Svæveflyveklub har henvendt sig, da deres spil er "sprunget" i luften. De har henvendt sig til bestyrelsen, da de gerne vil låne vores reservespil, "Udbryderkongen". Bestyrelsen har i forbindelse med deres henvendelse diskuteret betingelserne samt økonomi vedr. udlån. "Udbryderkongen" blev afhentet på en lastbil medio uge 36. De låner den resten af året.

*Hvis der er fejler og mangler på vores materiel **skal** det meldes ind. Fx er begge bussens spejle kørt af uden at det er blevet meldt ind. Vi laver alle fejl, men meld det ud så vi kan få udbedret fejlene. Fejl og mangler skal meldes ind på materiel@herningsvæveflyveklub.dk*

Der er kommet et tilbud fra Thomas Lund. Næste gang han er på pladsen tester vi faldskærmene i vores fly, så vi kan se om vi kan bruge dem.

Næste møde afholdes 24. september kl. 19:00 på TEAMS og i klubhuset.

For referat,
Thomas Grove
Sekretær